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متن پرسش

با عرض سلام و ادب خدمت جنابعالی در مورد ازدواج فرزندان ادم مرحوم علامه می فرماید خواهران و

برادران با هم ازدواج کردند در صورتیکه در کتاب علل الشرایع شیخ صدوق نوشته است وقتی شخصی

این مطلب را برای امام صادق علیه السلام بیان فرمود ان حضرت ضمن تقبیح چنین بیانی فرمودند

خداوند دو فرشته را به زمین فرستاد و انان با فرزندان حضرت ادم علیه السلام ازدواج نمودند زمانی از

شما این سوال را پرسیدم شما بیان نمودید قضیه برای من هم روشن نیست ایا شما از این حدیث

مطلع نبودید؟ یا اینکه ایرادی بر حدیث می بینید. البته در جایی خواندم علامه حسن زاده ضمن رد

نظر علامه جوابی برای این مطلب دارند که نقل نشده بود اگر از ان جواب هم مطلعید لطف کنید بیان

نماد. با تشکر

متن پاسخ

باسمه تعالی؛ علیک السلام بنده فکر میکنم علامه طباطبایی«رحمةااللهعلیه» با توجه به آن نوع روایات

و موثقنبودن آنها، آن نظر را دادهاند و بنده نظر علامه طباطبایی«رحمةااللهعلیه» را نظر عالمانهای

میدانم زیرا ایشان متوجهاند بعضی دستورات الهی ریشه در نفسالأمر دارند و تشریع آن احکام مبتنی

بر تکوینیات عالم است و بعضی از دستورات صرفاً بر مبنای مولویت حضرت حق اظهار شده تا عبودیت

عبد به نمایش آید و موضوع تحریم ازدواج خواهر و برادر از نوع اخیر است و به همین جهت اشکال

ندارد در زمان حضرت آدم حرام نبوده باشد. موفق باشید


